

國立高雄師範大學學生雙重學籍申請書

National Kaohsiung Normal University Petition for Dual Registration Request Form

姓名 Name		申請日期 Application Date	年Year 月Month 日Day
學號 Student Number		聯絡電話 Phone	
就讀本校系所班別年級 Department, class, and year currently enrolled in in NKNU			
系(所) Department		☐ 碩士班 Graduate	
年級 grade		☐ 學士班 Undergraduate	
依據本校學則第3條之1第1項規定：本校學生經申請核准具雙重學籍者，方得同時於國內、外大學校院或本校其他系所修讀學位。及第62條第1項第6款規定：未經核准同時於國內、外大學校院或本校其他系所修讀學位者，應予退學。 NKNU Regulations Article 3-1 Paragraph 1 states that: only students whose dual register petitions are approved of by our school may simultaneously enroll in foreign or domestic universities, colleges, as well as degree courses offered by NKNU. Article 62 Paragraph 1 Subparagraph 6 states that any student who simultaneously enrolled in foreign or domestic universities, colleges, as well as degree courses offered by NKNU without the approval(permission?) of our school are to be expelled.			
擬同時具_____學校_____學院_____系所 碩士班 學籍。 I would like to simultaneously enroll in ☐ undergraduate ☐ graduate ☐ PhD level courses in _____ college, _____ department of _____ (school).			
申請雙重學籍原由及修業計畫：Reason for request and study plan: 學生簽名(Signature)：_____ 中華民國 年 月 日			
導師或指導教授 Faculty Advisor or Tutor	系(所)承辦人 Point of Contact	系(所)主管 Chair of Department	
進修學院教務組(Registrar College of Continuing and Extension Education)			
進修學院承辦			

說明：1. 申請雙重學籍學生，應於雙重學籍事實發生之當學期註冊前，向原就讀系所提出申請，經導師或指導教授、系所主管，並經教務處核定後，始具雙重學籍資格。

2. 未選定指導教授之碩博士班學生，指導教授簽核欄請系所主管簽核。

3. 雙重學籍學生入學本校就讀前，於他校修習之學分，得依「本校辦理學生抵免學分要點」(?)申請抵免；於本校就讀後再入學他校就讀或同時入學就讀，他校修習學分不予抵免。同時於本校二個以上系所就讀，其學分之抵免依前項辦理。如有學位論文，兩校論文題目及內涵應有所不同，經查以具相似性之論文取得學位者，撤銷本校所授予學位，並公告註銷及追繳其已發之學位證書；同時於本校二個以上系所就讀者，撤銷其中一個學位。

4. 本申請書核定後，正本送進修學院存檔，若本人擬留存請自行影印留存。

Note:

1. Dual registration should be requested at the current department **before** semester starts. (Students must formalize this intent by the start of the semester.) Only with the approval of the faculty advisor or tutor, chair, dean, and the Registrar may the applicant be dually registered.

2. Graduate and PhD students who have yet to choose their thesis advisor should ask the chair to sign the advisor's column.

3. Credits earned in other institutions may be waived before being dually registered according to *Directions for Credit Waiver for NKNU Students*. Credits earned in other institutions may *not* be waived if students enrolled in NKNU first then dual registered in other schools, or if students dual registered from the start. Students enrolled in two or more departments in NKNU may waiver their earned credits based on directions mentioned earlier. Students enrolled in degree programs in different schools that require a thesis should produce two theses different in topic and content. If a student obtained their degrees through theses of similar nature, we will revoke the degree granted by our school, whereas a student enrolled in two or more departments in our school will have one of their degrees revoked.

4. The original copy of this petition/request form will be documented at the Registrar after being approved of. Please keep a photocopy if you wish.

國立高雄師範大學學生申請雙重學籍要點

100.06.03 九十九學年度第二學期第二次教務會議通過

100.06.17 九十九學年度第二學期校務會議通過

100.08.01 臺高(二)字第 1000126469 號函同意備查

一、依據大學法第二十八條及本校學則第三條之一訂定「國立高雄師範大學學生申請雙重學籍要點」(以下簡稱本要點)。

二、本要點所稱雙重學籍，謂同時在國內、外大學校院或在本校系所修讀學位。

修讀跨國雙學位，依「本校與國外大學跨校雙聯學制實施辦法」辦理。

三、申請雙重學籍學生，應於雙重學籍事實發生之當學期註冊前，向原就讀系所提出申請，經導師或指導教授、系所主管、院長同意，並經教務處核定後，始具雙重學籍資格。

四、雙重學籍學生入學、選課、休學、退學、復學、轉學、轉系、成績考查、修業年限及畢業等有關學籍事宜，悉依本校學則規定辦理。

五、雙重學籍學生入學本校就讀前，於他校修習之學分，得依「本校辦理學生抵免學分要點」申請抵免；於本校就讀後再入學他校就讀或同時入學就讀，他校修習學分不予抵免。

同時於本校二個以上系所就讀，其學分之抵免依前項辦理。

如有學位論文，兩校論文題目及內涵應有所不同，經查以具相似性之論文取得學位者，撤銷本校所授予學位，並公告註銷及追繳其已發之學位證書；同時於本校二個以上系所就讀者，撤銷其中一個學位。

六、其他未盡事宜，悉依教育部及本校相關規定辦理。

七、本要點經教務會議、校務會議通過，陳請校長核定後施行，並報教育部備查，修正時亦同。